
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 28. marts 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 727 (Alm. del) til sundhedsministeren, som blev besvaret den 8. maj 

2017.   

 

Spørgsmål nr. 727:  

”Ministeren bedes oplyse, om ekspertmødet i Sundheds- og Ældreudvalget den 21. 

marts 2017 om ECT-behandling og bivirkninger har givet ministeriet, herunder Sund-

hedsstyrelsen anledning til nye overvejelser i forhold til anvendelse af ECT-behand-

ling f.eks. i forhold til opdatering i vejledninger på området. Ministeren bedes samti-

dig oplyse, om de danske myndigheder generelt set aktuelt har overvejelser om æn-

dringer e.l. i forhold til ECT-behandlingen.” 

 

Svar: 

Sundhedsministeren besvarede spørgsmålet efter indhentelse af bidrag hos Sund-

hedsstyrelsen den 8. maj 2017.  

 

I besvarelsen af alm. del spm. 727 fremgik det blandt andet, at Sundhedsstyrelsen har 

rettet henvendelse til Dansk Psykiatrisk Selskab, som i 2011 har udgivet en ECT-vej-

ledning, med en forespørgsel om, hvorvidt selskabet finder fagligt behov for opdate-

ring af denne vejledning. 

 

Til udvalgets orientering sendes hermed som opfølgning på svar på alm. del spm. 727 

Dansk Psykiatrisk Selskabs svar herpå. Selskabet har oplyst over for Sundhedsstyrel-

sen, at ECT  udvalget under Dansk Psykiatrisk Selskab vil se på dette. Selskabet har 

endvidere oplyst, at man afholder kurser og er aktivt med til at kompetenceudvikle 

alle, som arbejder med ECT løbende.  
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